
Sortir al balc� ja no �s un luxe

trencament El ple dÕOlot promou la modif icaci� de lÕordenan�a

dÕedif icabilitat per frenar els nous edif icis amb fa�ana llisa Exterior Caldr�

apostar pels espais amb sor tida a lÕaire lliure com ara terrasses, terrats o

balcons

Els balcons, propis dÕaltres �poques constructives,

tornaran a ser protagonistes de les noves

construccions a la capital garrotxina J.C.

�s q�esti� de l�gica. Les persones necessiten espais amb llum,

ventilaci�  i ober tures exteriors per tenir qualitat de vida. Aquesta

obvietat, no obstant aix�, topa frontalment amb lÕespeculaci�

immobili�ria. Molts promotors opten per construir edif icis amb

fa�ana llisa, perqu�, si els balcons o terrats no estan cober ts, s�n

metres quadrats que no cobren.

A Olot, amb lÕadhesi� un�nime a una proposta del PSC, sÕest� tirant

endavant un canvi en lÕordenan�a de construcci� per trencar

aquesta din�mica. Un cop aprovat, no es podran fer edif icis de nova

construcci� sense balcons, terrasses o terrats i, en les

rehabilitacions, es fomentar� que tamb� se segueixi aquesta

normativa.

El por taveu del PSC, Josep Guix, a lÕoposici� del ple, constata que la normativa urban�stica penalitza els

balcons. ÒAix� els conver teix en un luxe. LÕespeculaci� ha passat per sobre del confor tÓ, critica. Segons ell, la

crisi de la Covid-19 ha posat en evid�ncia que les cases necessiten espais dÕoxigenaci� i sor tides a lÕexterior.

Olot esdevindr�, doncs, pionera a Catalunya quan estigui vigent aquest canvi en lÕordenan�a. Al Pa�s Basc,

aquesta normativa  ja va entrar en vigor lÕany passat. El govern va aprovar un decret que regula de manera

exclusiva les condicions m�nimes dÕhabitabilitat. Preveu la creaci� dÕhabitatges m�s vers�tils, que sÕadaptin a les

circumst�ncies dels seus habitants amb el pas del temps, aix� com a les necessitats i formes de vida actuals, de

manera que sÕafavoreixi, entre altres coses, la construcci� de terrasses i balcons.

El regidor dÕUrbanisme, Jordi G�ell (Junts), remarca que, ara per ara, el repte m�s impor tant �s obrir una ref lexi�

entre tots els grups municipals i exper ts per trobar Òel com o els comÓ. Segons ell, segurament caldr� revisar

alguns aspectes del POUM i, sobretot, de lÕordenan�a municipal dÕedif icaci�.

El president a la demarcaci� de Girona del Colálegi dÕArquitectes de Catalunya, Marc Riera, af irma que, en la

gesti� de les dades dels projectes executius visats, analitzen la tipologia dÕobra, la super f�cie, lÕempla�ament,

etc., per� no temes formals, i que, per aquest motiu, no tenen dades emp�riques quant a una nova tend�ncia en

el disseny de fa�anes. Aix� no obstant, remarca que s� que es percep una nova tend�ncia en els projectes

dÕhabitatges, en qu� es potencien els espais exteriors o semiexteriors, assolellats, ben ventilats, amb espais

interiors m�s ober ts i ben connectats. ÒLa situaci� de conf inament domiciliari per la pand�mia ha relacionat m�s

que mai la qualitat ambiental i de la llar amb la salut i el benestar, trets essencials per garantir habitatges

dignesÓ, sentencia. A m�s, hi afegeix que, com a colálegi, intenten fer pedagogia de la impor t�ncia de lÕhabitatge

de qualitat, digne, accessible, sostenible... ÒEn la mateixa l�nia, incentivem la rehabilitaci� i la renovaci� dÕun parc



habitacional envellit, per tal de millorar la qualitat de vida de les personesÓ, conclou.
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